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PROTOKÓŁ Nr XIII/11 
 sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

 odbytej w dniu 29 grudnia 2011 roku  
w sali widowiskowej Miejskiego Ośrodka Kultury w Jezioranach 

Początek obrad rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 14.00. 
 

Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  
serdecznie przywitał Pana Macieja Leszczyńskiego – Burmistrza Jezioran, Pana Władysława 
Daliga – Zastępcę Burmistrza, Panią Danutę Zawolską – Sekretarza Gminy, Panią Marię 
Compa – Skarbnika Gminy, wszystkich radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości  
na XIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  
na sekretarza obrad powołał Radnego Krzysztofa Grabowskiego. 

Po czym Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach   
otworzył XIII sesję Rady Miejskiej w Jezioranach oraz oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji – lista obecności radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu, lista obecności 
sołtysów stanowi załącznik nr 20, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 21. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są propozycje zmian do otrzymanego porządku obrad  
XIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach? 

Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy zawnioskowała w imieniu Pana Macieja 
Leszczyńskiego – Burmistrza Jezioran o zdjęcie z porządku sesji projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży nieruchomości położonych na terenie Gminy Jeziorany oraz wprowadzenie  
do porządku sesji projektów uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/87/2011 z dnia 30 
listopada 2011 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 

2) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/88/2011 z dnia 30 
listopada 2011 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jeziorany na lata 2011-2020, 

3) przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja nauczania i wychowania klas 
I-III w Gminie Jeziorany” w ramach Priorytetu IX Rozwój wykształcenia 
 i kompetencji w regionach, Działanie 9.1: Wyrównywanie szans edukacyjnych 
 i zapewnianie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałanie: 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup 
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych, 

4) dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
 i zbiorowego odprowadzania ścieków "gospodarstwa domowe i pozostali 
odbiorcy" na terenie Gminy Jeziorany. 
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Po czym Radny Marcin Frączek zgłosił zmianę do porządku sesji, która polegała na zdjęciu  
z porządku obrad projektów uchwał: 
- w sprawie zamiaru przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej we Franknowie osobie 
fizycznej albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego, 
- w sprawie zamiaru przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej w Radostowie osobie 
fizycznej albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego. 
 
Dodał: „Informacje, które zostały nam przekazane nie są wystarczające, aby świadomie 
podjąć jakiejkolwiek działania, a osoby zainteresowane, czyli nauczyciele i społeczeństwo 
Radostowa i Franknowa nie zostali poinformowani o jakichkolwiek działaniach 
zmierzających ku temu.” 
 
Następnie Rada przystąpiła do przegłosowania kolejno zmian zgłoszonych do porządku sesji, 
i tak: 
- na początku przystąpiono do przegłosowania zdjęcia z porządku sesji projektu uchwały 
 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych na terenie Gminy Jeziorany. 
Wynik głosowania: 14 głosów „za” (w głosowaniu wzięło udział 14 radnych). 
 
- kolejne głosowanie odbyło się nad projektami uchwał w sprawie: 
a) zamiaru przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej we Franknowie osobie fizycznej 
albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego 

Wynik głosowania: 8 głosów „za”, 6 głosów „przeciw” (w głosowaniu wzięło udział  
14 radnych). 
 
b) zamiaru przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej w Radostowie osobie fizycznej 
albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego. 
 
Wynik głosowania: 8 głosów „za”, 6 głosów „przeciw” (w głosowaniu wzięło udział  
14 radnych). 
 
Po czym nastąpiło przegłosowanie wprowadzenia do porządku sesji uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/87/2011  
z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 

2) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/88/2011  
z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Jeziorany na lata 2011-2020, 

3) przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja nauczania i wychowania klas 
I-III w Gminie Jeziorany” w ramach Priorytetu IX Rozwój wykształcenia 
 i kompetencji w regionach, Działanie 9.1: Wyrównywanie szans edukacyjnych 
 i zapewnianie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałanie: 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup 
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych, 

4) dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
 i zbiorowego odprowadzania ścieków "gospodarstwa domowe i pozostali 
odbiorcy" na terenie Gminy Jeziorany. 
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Wynik głosowania: 14 głosów „za” (w głosowaniu wzięło udział 14 radnych). 
Po czym Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji wraz z wprowadzonymi zmianami, 
który brzmi następująco: 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

5) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/87/2011 z dnia 30 
listopada 2011 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 

6) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/88/2011 z dnia 30 
listopada 2011 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jeziorany na lata 2011-2020, 

5. Uchwalenie budżetu gminy na 2012 rok: 
a) wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 
c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 
d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 
e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 
f) dyskusja nad projektem budżetu, 
g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 
6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2012-2021: 

a)  wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jeziorany na lata  2012-2021, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 
c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 
d) dyskusja nad Wieloletnią  Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata  

2012-2021, 
e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2012-2021. 
 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
1) przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja nauczania i wychowania klas 

I-III w Gminie Jeziorany” w ramach Priorytetu IX Rozwój wykształcenia  
i kompetencji w regionach, Działanie 9.1: Wyrównywanie szans edukacyjnych 
 i zapewnianie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałanie: 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup 
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych, 

 
2) uchylenia uchwały Nr XXVIII/325/09 z dnia 3 grudnia 2009 r. o przystąpieniu  

do  sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania  
przestrzennego miasta i gminy Jeziorany, 
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3) przyjęcia programu współpracy gminy Jeziorany z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia trybu i zasad postępowania o udzielenie 
dotacji dla podmiotów niezaliczonych do sektora finansów publicznych  
i niedziałających w celu osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania oraz kontroli 
wykonywania zleconego zadania, 

5) określenia wzoru deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, wzoru 
deklaracji i informacji na podatek rolny, wzoru deklaracji i informacji na podatek 
leśny, 

6) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Jezioran, 
7) zamiaru przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej we Franknowie osobie 

fizycznej albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego,  
8) zamiaru przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej w Radostowie osobie 

fizycznej albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego, 
9) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na terenie gminy Jeziorany na okres od dnia 01.02.2012 
do dnia 31.01.2013, 

10) dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków "gospodarstwa domowe i pozostali 
odbiorcy" na terenie Gminy Jeziorany, 

11) zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
12) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2011-2020. 
 

8. Stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie likwidacji Sądu Rejonowego  
w Biskupcu. 

9. Przyjęcie protokołu XII sesji. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 

 
Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 
Nie było. 
 
Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
Pan Maciej – Leszczyński – Burmistrz Jezioran przedstawił sprawozdanie, które stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do sprawozdania? 
Pytań nie było. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

1) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/87/2011 
 z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu.   
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
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Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt uchwały. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 14 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XIII/90/11 

zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/87/2011 z dnia 30 listopada 
2011 r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 

stanowiącą załącznik nr  2 do protokołu 

 
2) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/88/2011  

z dnia 30 listopada 2011 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Jeziorany na lata 2011-2020, 

 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.   
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt uchwały. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 14 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XIII/91/11 

zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Jezioranach Nr XII/88/2011 z dnia 30 listopada 
2011 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 

2011-2020 

stanowiącą załącznik nr  3 do protokołu 

 

Ad. 5. Uchwalenie budżetu gminy na 2012 rok: 
 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy w imieniu Burmistrza Jezioran przedstawiła projekt 
budżetu gminy na 2012 rok, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytuje opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie projektu budżetu gminy na 2012 rok, która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
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c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 
Radny Stanisław Kawecki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawił opinię wspólnej Komisji Budżetu, Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 
Społecznych: 

„Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu wczorajszym tj. 28 grudnia 2011 roku 
podczas wspólnego posiedzenia omówiły projekt budżetu na rok 2012. Dyskusje nad 
projektem budżetu na 2012 rok odbywały się także na wcześniejszych posiedzeniach Komisji: 
28 listopada 2011 roku na posiedzeniu Komisji Budżetu oraz 29 listopada 2011 roku podczas 
posiedzenia Komisji Oświaty.  Budżet roku 2012 jest dalszym ciągiem budżetu roku 
poprzedniego. Pan Burmistrz zamierza kontynuować podjęte kierunki działań  
w celu dalszego rozwoju naszej gminy.  

Kierownicy i dyrektorzy jednostek podległych wyrazili swoje zadowolenie  
ze zrealizowanych zadań inwestycyjnych. Jednostki te złożyły również zapotrzebowania  
na kolejne prace, które są konieczne do wykonania w 2012 roku. 

 Inwestycje, które będą wykonane w 2012 roku to m.in.:  

- budowa kanalizacji sanitarnej i oczyszczalni ścieków we FRANKNOWIE, 

- budowa kanalizacji sanitarnej i oczyszczalni ścieków w RADOSTOWIE, 

- budowa kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz z przepompownią  
i studnią rozprężną ,odcinek Wójtówko przepompownia ścieków Kalis, zbiornik 
bezodpływowy, inwestycja wykonana przy udziale Agencji nieruchomości rolnej. 

- modernizacja pompowni wody oraz sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Jeziorany 

- budowa „MOJE BOISKO ORLIK” 

- budowa i wyposażenie boisk w Potrytach, Radostowie i Wójtówku 

Należy zaznaczyć, że w budżecie 2012 rok zawarte są zadania  
do realizowania w ramach funduszu sołeckiego na kwotę 215.224,36 zł. 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych  pozytywnie opiniują budżet Gminy Jeziorany 
na rok 2012 i wnioskują o jego uchwalenie.” 

Radna Romualda Szoka – Przewodnicząca Komisji Budżetu stwierdziła, iż bardzo by chciała 
aby do końca kadencji zostały zrealizowane zamierzenia inwestycyjne związane  
z rewitalizacją Miasta Jeziorany. Ponadto podziękowała Pani Skarbnik Gminy za pracę, jaką 
włożyła w przygotowanie budżetu na 2012 rok.  
 
Pani Skarbnik: „Nigdy nie miałam w opiniach Regionalnej Izby Obrachunkowej uwag.  
Co prawda te uwagi są małe, miałam się od nich odwoływać, ale ze względu na natłok 
obowiązków nie zdołałam tego uczynić. Jednak należy mieć na względzie, że Regionalna 
Izba Obrachunkowa wydała opinię pozytywną.” 
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d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 
uchwały budżetowej, 

Nie było. 
 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 
uchwały budżetowej, 

Nie było. 
 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 
 
Radny Krzysztof Grabowski: „budżet jest ciężki i pieniędzy coraz mniej. Inwestycje jednak  
są i to nie takie małe Jednakże myślę, że wszyscy pamiętają, jak Pan Burmistrz mówił,  
że nigdy nie będzie tak dobrze jak na początku. Kiedy był czas bardzo dobry do 
inwestowania, że przyjdzie moment, gdzie będzie trzeba w jakiś sposób ograniczać wydatki, 
bo przyjdzie gorszy czas na inwestycje, ale będzie to czas na spłacanie zadłużenia. W tym 
momencie trudno mi powiedzieć, czy już ten moment nastał. Inwestycje są duże i ciężkie do 
przerobienia przez nas. Jednakże odważnie będziemy je realizować. Na pewno należą się 
duże podziękowania i dla Pani Marii Compa – Skarbnik Gminy za cierpliwość i włożoną 
pracę w tworzenie budżetu. Twierdzi, że większość osób powinna być zadowolona z tego 
budżetu.” 
 
Pan Burmistrz nawiązał do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Grabowskiego: „nigdy nie 
wiadomo, kiedy przyjdzie ten okres na spłatę kredytów. Jak się cofniemy o cztery lata wstecz, 
wykonanie inwestycji było dużo tańsze niż w chwili obecnej. Zawsze musimy iść troszeczkę 
szybciej, żeby później móc ewentualnie spłacać te kredyty, które zaciągniemy. Porównując 
możliwości naszej gminy robimy bardzo dużo. Kiedyś może nastąpić taki moment, że nie 
będziemy robić nic, a tylko spłacać zadłużenie. Jednak zrobionych kanalizacji, ulic, tego nam 
nikt nie zabierze i zrobiliśmy to za rozsądne pieniądze. Analizując to, jak miałyby wyglądać 
przychody nie braliśmy jednego pod uwagę, międzynarodowej sytuacji, która się zmienia  
w ekonomii i w świecie.  
W momencie rozpoczęcia remontu ulic na obrzeżach Jezioran wiedzieliśmy, że w przyszłości 
będzie łatwiej zdobyć dotację na centrum Miasta niż na obrzeża. Robiliśmy te obrzeża  
w naprawdę dobrym momencie pod względem ekonomicznym.  
Pamiętajmy, że słupki zadłużenia to nie wszystko. 20-30% zadłużenia gminy wcale nie 
oznacza, że ta gmina nie ma problemów ze spięciem budżetu. Mimo tego czarnego 
scenariusza my idziemy w dalszym ciągu i się trzymamy wskaźników. 
Dodał, iż swego czasu przejęliśmy drogi powiatowe  od starostwa, za co w zamian  
po negocjacjach otrzymaliśmy 2 mln złotych. Dziękuję bardzo.” 
 
Radny Stanisław Kawecki „ten projekt budżetu w dużej mierze zależy od nas, od tego jaka 
wyjdzie propozycja od Pana Burmistrza czy od Pani Skarbnik, ale co z tej propozycji zostanie 
jeszcze po pracach komisji. Na pewno ten rok pokazał nam, jak ważne jest w tym co gmina 
może zrobić zasobność społeczeństwa. W tym roku zmieniły się wskaźniki cen żyta  
i to będzie miało wpływ na to, ile gmina będzie mogła wydać. Była bardzo ożywiona 
dyskusja na temat podatku rolnego podczas posiedzenia Komisji Oświaty i Budżetu oraz 
podczas sesji Rady. Po dyskusjach i rozmowach nie ustanowiliśmy tej maksymalnej kwoty 
 i tu nam uciekło z budżetu z tego tytułu ok. 330 000 zł.  Następna rzecz, to 233 .000 zł na 
rzecz Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. Musimy w ciągu roku urealnić ceny wody  
i ścieków.  
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Przez parę lat nie dopłacaliśmy wodociągom, ale odbywało się to kosztem dekapitalizacji 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. Dzisiaj były proponowane zmiany w oświacie, które  
w latach następnych przyniosłyby nam oszczędności rzędu 200-300 000 zł. Nie jest  
to oszczędzanie na oświacie, jest to racjonalizacja wydatków. Przed tym nie uciekniemy. 
Musimy przez cały czas prowadzić racjonalizację wydatków. Każda jedna przeprowadzona 
inwestycja musi znaleźć bardzo duże poszanowanie, bo każda inwestycja jest na lata.” 
Ponadto radny Stanisław Kawecki wspomniał, że należy pamiętać o tym, że wszystkie 
miejscowości w naszej gminie mają wodę oprócz miejscowości Studzianka. 
 
Radny Leszek Boczkowski: „budżet przyszłego roku widać, że jest budżetem inwestycyjnym. 
Jest to kontynuacja wcześniej podjętych decyzji dotyczących inwestycji we Franknowie  
i w Radostowie kanalizacji i budowy oczyszczalni ścieków, czy też rozbudowy Szkoły 
Ponadgimnazjalnej. Trzeba te inwestycje kontynuować i skończyć, oczywiście należy 
zracjonalizować wszystkie inne wydatki., które powiększają deficyt budżetowy. Jestem 
 ta osobą, która się obawia o kondycje finansową gminy. Dlatego, że przyjdzie taki moment, 
kiedy będzie trzeba spłacić zadłużenia, a to na nas spoczywa obowiązek racjonalnego 
gospodarowania środkami publicznymi.” 
Następnie radny Leszek Boczkowski odniósł się do wypowiedzi radnego Stanisława 
Kaweckiego: 
„Nie prawdą jest, że w poprzednich latach spółka Zakład Wodociągów i Kanalizacji 
 w Jezioranach taką a nie inną kwotę wyliczała, a w tej chwili jest inna kwota. W tym 
momencie po przedstawieniu kalkulacji jest to kwota dosyć wysoka i według oceny oraz 
analizy Burmistrza jest właściwie wyliczona. A to, że na ciężar ogółu budżetu przyjął 
zapłacenie tej różnic, to jest tylko i wyłącznie nasza decyzja. Spółce to w żaden sposób nie 
pomniejsza wpływów, bo ciężar tej równicy bierze na siebie budżet gminy a nie indywidualne 
budżety każdego gospodarstwa. Natomiast niepokoi mnie kwestia związana z kolejnym 
dokapitalizowaniem spółki.  Na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty  
i Budżetu zrozumiałem, że następnym krokiem będzie przeprowadzenie analizy kondycji 
finansowej spółki przez Panią Halinę Prus – Główną Księgową Zakładu Wodociągów  
i Kanalizacji. Wtedy zobaczymy jak rzeczywiście wygląda ta sytuacja. Czy spółka potrzebuje 
kwoty 150.000 zł czy może 300.000 zł, żeby normalnie funkcjonować. A może decyzje 
dotyczące przekształcenia i restrukturyzacji spółki innego jak gdyby …” 
 
Pan Przewodniczący: „Panie Leszku, będziemy na ten temat rozmawiać na kolejnych 
posiedzeniach Komisji Oświaty i Budżetu. Sprawa Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  
jest tylko pozycją w budżecie gminy.” 
 
Radny Leszek Boczkowski: „dlaczego o tym mówię, ja w tej chwili jestem zaskoczony  
tą pozycją i w związku z tym będę głosował przeciw tej pozycji w tym budżecie. Nie jestem 
przeciwny inwestycjom, ale tej pozycji kolejnego dofinansowania, bez ogólnej wiedzy  
na temat kondycji spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji.” 
 
Pan Burmistrz: „parę lat wcześniej podejmowaliśmy decyzję o modernizacji oczyszczalni 
ścieków na kwotę 700.000 zł i w związku z tym dokonaliśmy dokapitalizowania spółki. 
Zmieniliśmy technologicznie całą oczyszczalnię, gdyż nie była ona dostosowana do naszych 
potrzeb. W tej chwili Zakłady Mięsne „Potorscy” dowożą do nas ścieki. Dzięki zrobieniu 
oczyszczalni ścieków, jesteśmy dzisiaj w stanie pomóc firmie, która zatrudnia 270 osób  
z terenu naszej Gminy. Dzisiaj spóźniłem się na sesję, ponieważ byłem na spotkaniu  
w sprawie naszego wniosku na fosę. Złożyliśmy kolejny wniosek, złożyliśmy już trzy wnioski 
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i liczymy, że na któryś otrzymamy pieniądze. Dla nas największym zagrożeniem jest sytuacja 
międzynarodowa ekonomiczna.” 
 
Radna Ewa Maculewicz: „trudny budżet na trudne czasy. Szykują się w naszym kraju 
podwyżki od 1 stycznia 2012 roku, strajki mundurowych, protesty... Zresztą dzisiejsza sesja 
też jest przykładem na to, jak trudno wprowadzić zmianę. To co mi się podoba w tym 
budżecie, co jest taką nową pozycją i to jest związane z polityką, którą prowadzi Burmistrz, 
mianowicie ściąganie przedsiębiorców na nasz teren. To jest coś bardzo ważnego, że chcą 
poprzez kontakty czysto prywatne, meldować się u nas i nas wspomagać. Budżet roku 2012 
jest kontynuacją właśnie tego, co zaczęliśmy cztery, pięć lat temu. Zmiany na terenie naszej 
gminy absolutnie widać, chociażby ten asfalt w Dercu, który powstał dzięki radnym 
poprzedniej kadencji oraz Burmistrzowi i jego wizji. Jak ważne jest, żeby ta wizja Burmistrza 
nie była ograniczana przez wizję radnych. Jak dobrze jest mieć nowoczesnego Burmistrza  
i nowoczesnych radnych, którzy też są elastyczni, uwzględniają jakiekolwiek zmiany 
ekonomiczne, które są w naszej gminie, w naszym kraju i na świecie. Pani Skarbnik gratuluję, 
ponieważ przez uchwalenie niższej ceny skupu żyta, która jest podstawą do obliczenia 
podatku rolnego, miała pani mnóstwo zamętu i pracy, aby na nowo stworzyć budżet. 
Gratuluję, że nadąża Pani za tym wszystkim. Panowie Burmistrzowie trzymam kciuki, żeby 
wyszło wszystko to, co ma wyjść.” 
 
Radna Aniela Gajdzis: „wszyscy mówią trudny budżet, trudne czasy, faktycznie tak jest,  
ale uważam, że musimy też podziękować za optymizm Panów Burmistrzów i Pani Skarbnik, 
jak również za wszystkie inwestycje, które są wykonywane na terenie Naszej Gminy…. 
Dziękuję bardzo.” 
 
Radny Leszek Boczkowski: „chciałbym tylko Państwu przybliżyć, ja już to kiedyś mówiłem 
na sesji. Kwestia oczyszczalni ścieków była zapoczątkowana przez Pana Kazimierza 
Sendrowskiego i wtedy była robiona analiza, jak również były wystosowywane zapraszania 
do wszystkich podmiotów, które będą chcieli korzystać z tej oczyszczalni. Zaproszenie było 
kierowane także do Zakładu Mięsnego „POTORSCY”. Państwo Potorscy nie wyrażali wtedy 
chęci przystąpienia, w związku z tym był rozpisany przez Burmistrza Sendrowskiego przetarg 
na opracowanie technologii oczyszczalni ścieków. Po wybraniu technologii oraz 
rozstrzygnięciu tego przetargu i opracowaniu dokumentacji projektowej, wtedy już ja byłem 
Burmistrzem, Pan Potorski skontaktował się ze mną i wyraził chęć korzystania  
z oczyszczalni. Natomiast z analiz jakości ścieków, czy może agresywności ścieków 
wynikało, że ta oczyszczalnia nie jest wstanie zapewnić oczyszczenia ścieków z Zakładu 
Mięsnego „POTORSCY”. Dlatego potrzebna była, jeżeli ktoś chce inaczej korzystać, 
przebudowa tej oczyszczalni, co się stało podczas kadencji Pani Aureli Kamińskiej-Sydor, 
gdzie była dobudowana następna komora. Później, tak jak mówił Pan Burmistrz Maciej 
Leszczyński, nastąpiła zmiana urządzeń technologicznych.” 
 
Pan Burmistrz: „w życiu nie przyszłoby mi do głowy, żeby zacząć budować oczyszczalnię  
od razu nie uwzględniając odpowiedzi Państwa Potorskich, jaka ona ma być. Oczyszczalnia 
ścieków od razu by uwzględniła ścieki z Zakładu Mięsnego „POTORSCY”. Proszę  
mi wierzyć, że tak by było. My z tego drugiego ciągu oczyszczalni, który został 
wybudowany, w tej chwili nie korzystamy.  
 
Zastępca Burmistrza: „chciałabym Pana Leszka Boczkowskiego uspokoić, jeśli chodzi  
o dokapitalizowanie spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji. Wysoka Rada podejmie 
decyzję, czy będzie dokapitalizowanie w sprawach majątkowych i nie wchodzimy w wydatki 
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bieżące, czy podejmujemy uchwałę i dopłacamy do dostarczonej wody i odprowadzonych 
ścieków. Jednak cały czas mówimy tylko o kwocie 233.000 zł.” 
 
Pani Skarbnik: „w dokapitalizowaniu powinna wystąpić spółka Zakład Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi w Olsztynie, gdyż mamy podpisaną z nimi umowę. Jest to kwota 
38.000 zł w tym roku, a w przyszłym 108.000 zł, czyli 150.000 zł zaplanowaliśmy jako 
dokapitalizowanie spółki Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Olsztynie. Jeśli 
chodzi o dokapitalizowanie naszej spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji, to zostało  
to dokapitalizowanie wstawione, gdyż nie potrafiliśmy na tamten moment policzyć cen wody.  
Ze względu na rozmowy prowadzone z Olsztynem, nie wiemy do końca, czy wydamy  
te pieniądze czy nie, ale zaplanowaliśmy 150.000 zł na dokapitalizowanie oraz 50.000 zł  
w wydatkach bieżących na dopłaty, bo nie było wiadomo, jak te dopłaty mają wyglądać. Jeśli 
będzie taka potrzeba dokonamy zmian w budżecie na przyszłej sesji i będziemy dyskutować 
na ten temat.” 
 
Radny Leszek Boczkowski: „czyli w związku z tym, że została podjęta decyzja o dopłatach  
do wody na następnej sesji zdejmujemy w domyśle tą pozycję dotyczącą dokapitalizowania 
spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji? Pozostawiamy ewentualnie środki dla spółki 
Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Olsztynie w zależności od tego, jak się ta 
sprawa rozwinie, tak?” 
 
Pani Skarbnik: „Tak.”    
 
Radny Leszek Boczkowski: „to jest satysfakcjonująca odpowiedź. Powiedział, że zabrakło mu 
w sprawozdaniu z działalności Burmistrza informacji na temat tego, jak stoją sprawy 
związane z Zakładem Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Olsztynie, ponieważ my nic na 
ten temat nie wiemy.” 
 
Pan Przewodniczący: „na kolejnym posiedzeniu Komisji Oświaty i Budżetu podyskutujemy 
na temat spraw związanych ze spółką Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi  
w Olsztynie.” „Budżet jest trudny na trudne czasy, bardzo odważny i chwała temu.” 
 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt uchwały. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 14 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XIII/92/11 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok 

stanowiącą załącznik nr  4 do protokołu 
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Ad. 6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata  
2012-2021: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jeziorany na lata  2012-2021, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy w imieniu Burmistrza Jezioran przedstawiła 
Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Jeziorany na lata 2012-2021, która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu.  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytuje opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2012-2021 oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 
przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Jeziorany na 2012 rok (załącznik 
nr  7 do protokołu)  
 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 
Radny Stanisław Kawecki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  
i Spraw Społecznych: „Wieloletnia Prognoza Finansowa jest konsekwencją uchwały 
budżetowej, jest z nią związana, jest jej częścią integralną. Nie mamy żadnych uwag ani 
zastrzeżeń co do Wieloletniej Prognozy Finansowej, opinia Komisji Oświaty i Budżetu 
 jest w tej sprawie pozytywna.” 
 

d) dyskusja nad Wieloletnią  Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata 2012-
2021, 

 
Radny Stanisław Kawecki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  
i Spraw Społecznych: „zaciągnięte zadłużenie jest cały czas systematycznie spłacane.” 
 
Pan Przewodniczący: „nie zawsze słupki są najważniejsze. Te słupki mogą być wyższe albo 
niższe. Myślę, że damy radę i dlatego też jest to taka prognoza jak i budżet, czyli trudna. 
Jednak myślę, że ten budżet jest opłacalny, a przede wszystkim realny dla całej gminy.” 
 

e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jeziorany na lata 2012-2021. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodniczący Rady odczytała projekt uchwały. 
Następnie przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 14 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XIII/93/11 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2012-2021 

stanowiącą załącznik nr  6 do protokołu 
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Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

1) przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja nauczania i wychowania klas 
I-III w Gminie Jeziorany” w ramach Priorytetu IX Rozwój wykształcenia  
i kompetencji w regionach, Działanie 9.1: Wyrównywanie szans edukacyjnych 
 i zapewnianie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałanie: 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup 
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych, 

 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XIII/94/11 

w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja nauczania 
 i wychowania klas I-III w Gminie Jeziorany” w ramach Priorytetu IX Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1: Wyrównywanie szans 

edukacyjnych i zapewnianie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych  
w systemie oświaty, Poddziałanie: 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 

 z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie  
różnic w jakości usług edukacyjnych, 

stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu 

 
2) uchylenia uchwały Nr XXVIII/325/09 z dnia 3 grudnia 2009 r. o przystąpieniu  

do  sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania  
przestrzennego miasta i gminy Jeziorany, 

 
Pan Przewodniczący odczytał uchwałę.  
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XIII/95/11 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVIII/325/09 z dnia 3 grudnia 2009 r. o przystąpieniu  
do  sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania  

przestrzennego miasta i gminy Jeziorany 
stanowiącą załącznik nr 9 do protokołu 

 
3) przyjęcia programu współpracy gminy Jeziorany z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok, 
 

Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
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Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XIII/96/11 

w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy Jeziorany z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok 

stanowiącą załącznik nr 10 do protokołu 

 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia trybu i zasad postępowania  

o udzielenie dotacji dla podmiotów niezaliczonych do sektora finansów 
publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania 
oraz kontroli wykonywania zleconego zadania, 

 
Pan Przewodniczący odczytał uchwałę.  
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XIII/97/11 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia trybu i zasad postępowania o udzielenie 
dotacji dla podmiotów niezaliczonych do sektora finansów publicznych  

i niedziałających w celu osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania oraz kontroli  
wykonywania zleconego zadania 

stanowiącą załącznik nr 11 do protokołu 

 
5) określenia wzoru deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, wzoru 

deklaracji i informacji na podatek rolny, wzoru deklaracji i informacji na podatek 
leśny, 

 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”  

podjęła uchwałę Nr XIII/98/11 

w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, 
 wzoru deklaracji i informacji na podatek rolny,  
wzoru deklaracji i informacji na podatek leśny 

stanowiącą załącznik nr 12 do protokołu 

 
6) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Jezioran, 

 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 14 głosach „za”  
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podjęła uchwałę Nr XIII/99/11 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Jezioran 
stanowiącą załącznik nr 13 do protokołu 

 
7) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na terenie gminy Jeziorany na okres od dnia 01.02.2012 
do dnia 31.01.2013, 

 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 10 głosach „za” , 4 „wstrzymujące się” 

podjęła uchwałę Nr XIII/100/11 

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków na terenie gminy Jeziorany na okres 

 od dnia 01.02.2012 do dnia 31.01.2013 
stanowiącą załącznik nr 14 do protokołu 

 
8) dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków "gospodarstwa domowe i pozostali 
odbiorcy" na terenie Gminy Jeziorany, 

 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Pan Przewodniczący: „pierwszy raz gmina dopłaca do dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków. Państwo płacicie stawki, które były odczytane w uchwale wcześniejszej, ale są to 
stawki, które nie pokrywają kosztów spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji, dlatego też  
w tym roku w drodze uchwały radni zdecydowali, że spółka otrzyma z budżetu gminy 
dopłaty.” 
Następnie przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 12 głosach „za” , 2 „wstrzymujące się” 

podjęła uchwałę Nr XIII/101/11 

w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków "gospodarstwa domowe i pozostali 

odbiorcy" na terenie Gminy Jeziorany 
stanowiącą załącznik nr 15 do protokołu 

Radny Leszek Boczkowski: „koszty, które nam przedstawiła spółka, które powinny pokryć 
mieszkańcy są znacznie większe. Na podstawie przedstawionych kosztów i wniosku spółki 
Burmistrz zgodnie z ustawą dokonał interpretacji prawidłowości naliczenia tych kwot. 
Oczywiście rozgorzała wielka dyskusja, były różne zdania na ten temat, były różne warianty. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu zaproponowała dokładne przeanalizowanie tych rzeczy  
i były różne warianty ewentualnych dopłat. Radni zdecydowali się w tym roku po raz 
pierwszy ciężar nie przenosić całkowicie na mieszkańców i zdecydowali się na dopłatę  
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z budżetu gminy. Na podstawie analizy, którą przedstawiła spółka, te koszty w rozbiciu na 
poszczególne ujęcia wody, wielkość tych kosztów i ta skala jest bardzo duża.  
Nie mniej jednak w ocenie wszystkich radnych koszty związane z wydobyciem wody 
 i odprowadzaniem ścieków, które przedstawiła nam spółka są bardzo duże i radni uważają, 
że powinniśmy się lepiej i bliżej przyjrzeć funkcjonowaniu spółki i alokacji tych środków. 
Taka deklaracja ze strony głównej księgowej spółki została złożona, że do połowy marca 
przedstawi radnym koszty funkcjonowania spółki i poniesionych środków w związku  
z wydobyciem wody i odprowadzaniem ścieków, ale także innej działalności, którą spółka 
prowadzi. Jest to dla nas niepokojące, że tak gwałtownie rosną koszty związane  
z funkcjonowaniem spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji i ze wzrostem wody  
oraz odprowadzaniem ścieków.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „od kilku ładnych lat cena za wodę i ścieki zeszła poniżej 
kosztów funkcjonowania Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Jezioranach. Nikt nie chce 
płacić wysokich cen. W tym roku Zakład został poproszony o rzetelną analizę kosztów 
związanych z dostarczaniem wody i odprowadzaniem ścieków.  Rada po długich i burzliwych 
dyskusjach postanowiła przyjąć niższe kwoty. Po raz pierwszy podejmujemy uchwałę, że tą 
kwotę brakującą gmina dopłaci. Jest to 233.000 zł, które dopłacimy z inwestycji i dopłacamy 
do tego, żebyśmy mogli płacić niższe ceny za wodę i ścieki. Nie zgodzę się z tym Panie 
Radny Leszku Boczkowski, że bardzo niepokojący jest wzrost kosztów funkcjonowania 
spółki, nie. Na posiedzeniu komisji rozmawialiśmy trochę o gospodarności, bo w każdej 
firmie można tą gospodarność trochę podnieść. Z jednej strony wymagamy zwiększenia tej 
gospodarności ze strony Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, gospodarności w zakresie 
wydobycia wody, dostarczenie i odprowadzenie ścieków. Troszkę tam jest jeszcze do 
zrobienia. To nie jest  związane z tym, że spółka prowadzi jakieś inne prace, że wykonuje 
usługi na zewnątrz. Te usługi, ta działalność obniża koszty stałe zakładu” 
 
Pan Przewodniczący powiedział, że w połowie marca otrzymamy analizę od Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji, wtedy będziemy dopiero wtedy dyskutować na ten temat  
na posiedzeniach Komisji Rady.  
 
Pan Sławomir Sadowski: „gdy będą Państwo radni dyskutować na temat funkcjonowania 
spółki, należy także przyjrzeć się nowej ustawie o odpadach, bo to też jest zagwostka, 
 która prowadzi do przetargów.” 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

9) zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik  
nr  16 do protokołu. 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 14 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XIII/102/11 
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w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
stanowiącą załącznik nr 16 do protokołu 

 
10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2011-2020. 

 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik  
nr  17 do protokołu. 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
 
Radna Ewa Maculewicz – Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 14 radnych. 

 Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XIII/103/11 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany  
na lata 2011-2020 

stanowiącą załącznik nr 17 do protokołu 

 

Ad. 8. Stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie likwidacji Sądu Rejonowego  
w Biskupcu. 
Pan Przewodniczący odczytał stanowisko Rady Miejskiej w Jezioranach w sprawie likwidacji 
Sądu Rejonowego w Biskupcu, które stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie (obecnych 14 radnych) przyjęła stanowisko  
w sprawie likwidacji Sądu Rejonowego w Biskupcu. 

 
Ad. 9. Przyjęcie protokołu XII sesji. 
 
Protokół z XII sesji udostępniony był do wglądu w dniu sesji. 

Następnie przystąpiono do przegłosowania przyjęcia protokołu. 

W wyniku głosowania Rada przy 14 głosach „za” jednogłośnie przyjęła protokół z XII sesji 

(14 radnych obecnych). 

 
Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
Nie było.  
 
Ad. 11. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Pan Bogusław Wierzbicki – Sołtys Sołectwa Derc zapytał, jaka będzie refundacja z budżetu 
państwa wydatków poniesionych w ramach funduszu sołeckiego? 
 
Radny Leszek Boczkowski powiedział, że na to pytanie będzie można odpowiedzieć dopiero 
w przyszłym roku.  
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Radna Aniela Gajdzis wypowiedź nawiązała do projektów uchwał w sprawie zamiaru 
przekazania  do prowadzenia Szkoły Podstawowej we Franknowie i Radostowie osobie 
fizycznej albo osobie prawnej niebędącej jednostką samorządu terytorialnego i prosi 
Przewodniczących Komisji Oświaty i Budżetu o dyskusje na ten temat na kolejnych 
posiedzeniu Komisji.  
„Uważam, że powinniśmy byli dać szansę Panu Zastępcy Burmistrza na przedstawienie 
prezentacji dotyczącej oświaty, nad którą na pewno wiele godzin się napracował. Uważa też, 
że zamykanie ust nie przyniesie też żadnych słów. Im więcej będziemy wiedzieć, tym łatwiej 
będzie nam podjąć decyzję. Ten temat powinien być poruszony jeszcze na posiedzeniach 
Komisji Rady. Powinniśmy dać zawsze szansę przekazania informacji, tym bardziej, że na 
sesji jest szersze grono osób. Oprócz radnych są również państwo sołtysi czy też 
przedstawiciele środowisk oświatowych.” 
 
Radny Krzysztof Grabowski: „chciałabym się odnieść do tematu szkół, dlaczego zostało 
przedstawione zdjęcie z porządku sesji. Bo nie zostały przedstawione w ogóle koszty. Było 
tylko wspomniane w stosunku do roku poprzedniego w bardzo ogólny sposób, a to trzeba 
przedstawić w bardzo szczegółowy sposób. Mówię to na podstawie danych, które były 
pokazane nam na ekranie przed wczoraj i tam pisało, że nie są ujęte koszty transportu dzieci 
do szkoły, remonty budynków i administracji. Te trzy koszty głównie biją szkołę  
w Jezioranach. Po za tym uważam, że są inne formy oszczędzania jak przekazywanie  
w prywatne ręce szkoły. Można z tym dwóch szkół stworzyć filię, co nie zamyka drogi  
do zwolnienia części nauczycieli, jeśli się chce. Należałoby przypomnieć, jak odbywały się 
u nas prywatyzacje. Trzeba przedstawić dokładną i szczegółową kalkulację, ile możemy 
stracić a ile możemy zyskać. Nie po to chyba te budynki robiliśmy, żeby je za dwa czy trzy 
lata wystawić na sprzedaż i pozbyć się tego majątku. Dowodem tego jest Szkoła Podstawowa 
w Dercu, gdzie wszyscy mówią, jak pięknie ona funkcjonowała, a potem zabrakło tylko 
jednej osoby i wszystko padło, taka jest prawda. Pomimo, że było pięćdziesięcioprocentowe 
dofinansowanie, ile my do tej szkoły dopłacaliśmy, żeby można było ją utrzymać. Czy o to 
chodzi? Czy my naprawdę jesteśmy do tego stopnia biedną gminą, że nie możemy tych 
dwóch szkół utrzymać? Uważam, że to jest dalece nieporządku.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „na wszystko jest odpowiednia pora i czas, na wszystko.  
W porządku Komisji były zapisane dyskusje nad zamiarem przekazania Szkoły Podstawowej 
w Radostowie i we Franknowie osobie fizycznej albo osobie prawnej niebędącej jednostką 
samorządu terytorialnego. Ta dyskusja się odbyła, ten punkt zaplanowany był także  
w porządku dzisiejszej sesji. Został wycofany, a więc ta dyskusja, która się mogła dzisiaj tutaj 
odbyć w naszej obecności, w obecności państwa sołtysów, dyrektorów szkół i nauczycieli  
nie odbędzie się. Zwołamy następne spotkanie i będziemy prowadzili kolejne dyskusje na ten 
temat.” 
Ponadto Radny Stanisław Kawecki – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Spraw Społecznych  podziękował członkom Komisji za wspólny rok ciężkiej, 
solidnej, i rzetelnej pracy. Ponadto podziękował za stuprocentową frekwencję. Również 
podziękował Panu Władysławowi Daliga – Zastępcy Burmistrza oraz Panu Piotrowi 
Szczyglak – inspektorowi ds. oświaty za współpracę w zakresie spraw dotyczących oświaty.  
 
Następnie Radna Romualda Szoka – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju 
Gospodarczego i Rolnictwa podziękowała wszystkim członkom Komisji Budżetu za roczną 
współpracę. Ponadto podziękowała także Panom Burmistrzom, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz 
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i pracownikowi obsługującemu Radę oraz wszystkim, którzy z Komisją Budżetu 
współpracują. 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy: „dziękuje bardzo, przyjemnie mi się z Państwem 
współpracuje. Czekamy zawsze na wszystkie państwa uwagi, nawet te odmienne od naszych, 
wszystkie są bardzo cenne.” 

Pan Przewodniczący Rady podziękował wszystkim radnym i dodał, że wszyscy pracujemy  
na rzecz naszej Gminy. Po czym podziękował również Panom Burmistrzom, Pani Skarbnik, 
Pani Sekretarz oraz pracownikowi obsługującemu Radę.  

W związku z tym, że porządek obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach został 
wyczerpany Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach zakończył obrady XIII sesji 
dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 

 

        Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Miejskiej 

    Anna Gleszczyńska                                                              Zbigniew Czabrycki 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


